



SVENSKA ARKEOLOGISKA SAMFUNDET

Protokoll från styrelsemöte

Söndag 14 oktober 2018 kl. 09.00–12.00
Hotell President, Vattengränden 11, Norrköping.

Närvarande

Ingrid Berg (ordförande), Sophie Bergerbrant, Åsa Berggren, Fredrik Ekengren, Lars Ersgård, Alison Klevnäs, Åsa M Larsson, Per Nilsson, Clas Ternström.

Frånvarande

Thomas Eriksson, Sven Kalmring, Stella Macheridis, Anna Tornberg.

§ 1 Mötets öppnande

Ordförande förklarade mötet för öppnat.

§ 2 Godkännande av dagordning

Två extra punkter §12 *Arkeologicafeer* samt §13 *Pris för bästa rapport* lades till dagordningen. Dagordningen justerades och godkändes med dessa tillägg.

§ 3 Val av mötessekreterare och justeringsperson

Fredrik Ekengren valdes till mötessekreterare och Sophie Bergerbrant till justeringsperson.

§ 4 Föregående mötesprotokoll

Föregående mötesprotokoll var ännu ojusterade, och behandlas således på decembermötet.

§ 5 Current Swedish Archaeology (CSA)

Redaktörerna Alison Klevnäs och Sophie Bergerbrant redogjorde för arbetet med tidskriften. Keynote för CSA 2018 skrivs av Felix Riede vid Århus universitet i Danmark på temat *environmental humanities*. Årets nummer blir mindre än vanligt och utkommer sent, vilket är en konsekvens av redaktionsbytet och överlämningen av arbetet, medan 2019 års nummer förväntas bli fylligare. Vad gäller finansieringen så har medel sökts från Wallenberg samt från *Nordisk publiceringsnämnd för humanistiska och samhällsvetenskapliga tidskrifters stöd (NOP-HS)*. Ytterligare ansökningar om finansiering är på gång.

Redaktörerna informerade även om Kungliga Bibliotekets utredning av ekonomiskt och tekniskt stöd för vetenskapliga tidskrifter. CSA:s redaktörer deltog i inspelsrundan, där bl.a. värnandet av det svenska språket lyftes fram av KB. Samfundets styrelse framförde att vi bör ha abstract på svenska, inklusive nyckelord, på hemsidan för ökad tidskriftens tillgänglighet. Även förordet till varje nummer bör finnas på svenska på hemsidan. Redaktörerna kommer att överväga detta och återkoppla vid nästa styrelsemöte.

Fortfarande råder osäkerheter kring publiceringsformen för CSA. Tidskriften behöver en stabilare plattform, men frågan om vi ska upphöra med den tryckta upplagan av tidskriften får vänta tills vi kan utvärdera de ekonomiska konsekvenserna bättre. Samtidigt framfördes

värdet av tidskriften som sammanhållen fysisk redaktionell produkt. Styrelsen beslutar att tidskriftens artiklar läggs upp på DIVA fram tills att frågan om digital plattform är löst.

En förfrågan om prenumerationspris för 2019 har inkommit från LM Information Delivery. Styrelsen beslutade att skattmästare Åsa M Larsson skickar deras kontaktuppgifter till redaktörerna och att de undersöker tidigare pris och eventuella prisökningar. Behöver prenumerationspriset justeras så tar styrelsen beslut om detta vid nästa sammanträde.

Styrelsen diskuterade även kostnaderna för språkgranskning av CSA, och uppdrog åt redaktörerna att utreda alternativet att skjuta över kostnaderna på författarna. Redaktörerna fick även i uppdrag att undersöka Vetenskapsrådets medel för språkgranskning.

§ 6 Ekonomi

Skattmästare Åsa M Larsson redogjorde för det ekonomiska läget. I dagsläget behöver Samfundets egna fonder täcka upp kostnaderna för Current Swedish Archaeology, såsom kostnaderna för utskick och magasinshållning. Samfundet kan bära dessa kostnader detta år, men CSA:s ekonomiska situation måste snarast lösas.

Vad gäller arkeologicaféerna så har vi tidigare gett mycket pengar till varje enskilt café. Här behöver vi vara mer restriktiva, och begränsa oss till omkring 4–5 000 kr per ansökan. Totalsumman bör inte överstiga 10 000 per år. Styrelsen beslutade att publicera information om tidigare ansökningar och caféer på hemsidan för att således ge ett riktmarke för storleken på ansökningarna.

§ 7 Etiska riktlinjer och #utgrävningpågår

Ordföranden redogjorde för arbetet med Samfundets kommande konferens om sexuella trakasserier och sexism inom den arkeologiska sektorn. Arbetstiteln på konferensen är *Vägskäl*, och den beräknas gå av stapeln hösten 2019 med Linnéuniversitetet som värd. Styrelsen föreslog november månad, för att undvika att den krockar med pågående fältarbeten.

Målsättningen med konferensen är att den ska vara framåtblickande och utmynna i konkreta förslag på förändringsarbete. Fyra sessioner är planerade:

1. Från 1800-talet till #utgrävningpågår
2. Verktygslåda för förändring – teoretiska perspektiv på kön, makt och vetenskap
3. Sexism och könsmaktsordning i dagens arkeologi
4. Hur går vi vidare? Framtidsvisioner för en jämställd arkeologi

Styrelsen diskuterade hur de olika temana kan bli mer inkluderande för t.ex. fältarkeologin och museisektorn genom att ange fältarkeologin som ett uttalat perspektiv i utlysningen av konferensen och i call for papers, samt ge SUBo en tydlig roll under konferensen och inkludera Sveriges museer som organisation. Även den klassiska arkeologin och de svenska instituten i Rom, Athen och Istanbul bör få en tydligare plats vid konferensen, genom riktade inbjudningar till deras olika företrädare.. Styrelsen diskuterade även möjligheten att genom medvetet valda *keynote speakers* fånga mångfalden i de arkeologiska verksamheterna, samt möjligheten att anordna rundabordssamtal med god spridning från alla delar av arkeologin. Arbetsgruppen för konferensen meddelade att de tar med sig dessa synpunkter och återkopplar till styrelsen igen efter sitt nästa sammanträde.

Ordföranden framförde därefter förslaget att Samfundet genomför en kartläggning av responsen på #utgrävningpågår. Ordföranden hänvisar till den uttryckta förväntan att Samfundet ska ta en samverkande roll i uppropet. Denna önskan har uttryckts ifrån representanter för SUBo och ifrån deltagare i uppropet på sociala medier. Samfundet är Sveriges enda samlade branschorganisation för arkeologer verksamma i olika forskningsfält och på olika arbetsplatser. Därmed är Samfundet ett lämpligt forum för att genomföra en kartläggning av hur olika institutioner, myndigheter och företag hanterat uppropet. Enligt förslaget skickar samfundet ut ett antal frågor till berörda instanser där vi begär in en skriftlig redogörelse av vilka praktiska åtgärder som genomförts samt vilka diskussioner som förts kring uppropet vid den aktuella arbetsplatsen. Exempel på berörda instanser är museer med arkeologisk verksamhet, universitetsinstitutioner, Riksantikvarieämbetet, länsstyrelser och uppdragsarkeologiska företag. Kartläggningen redovisas i en rapport som publiceras på Samfundets hemsida, sprids till berörda instanser, och presenteras vid Samfundets konferens hösten 2019. Medverkan i kartläggningen är frivillig; det bör dock ligga i instansernas intressen att medverka.

Styrelsen ställde sig bakom förslaget och föreslog att frågorna anpassades till de olika typerna av organisationer. Styrelsen beslutade att frågorna skickas ut efter årsskiftet med deadline senare under våren.

§ 8 Nya ledamöter och medlemskapsfrågor

Till nya ledamot i Svenska arkeologiska samfundet valdes:

- Anna Sörman, doktorand i arkeologi vid Stockholms universitet.

Styrelsen diskuterade även medlemsregistret i relation till dataskyddsförordningen (GDPR) och Åsa M Larsson gavs i uppdrag att undersöka hur medlemsblankettens, hemsidans och Gjallarhornets information bör revideras för att följa förordningen.

Styrelsen diskuterade även behovet av ytterligare värvningskampanjer, och beslutade att till decembermötet utforma nytt marknadsföringsmaterial som kan spridas via mejl, sociala media och anslagstavlor.

Styrelsen beslutade även att utforma ett antal porträtt över medlemmar från olika delar av den arkeologiska sektorn, och lägga upp dessa på hemsidan för att motivera varför man ska gå med Samfundet.

§ 9 Resor

Styrelsen diskuterade Samfundets resor, och uppdraget som reseansvarig. Birgitta Hårdh har rapporterat från den senaste resan till Grekland.

Styrelsen beslutar att ordföranden kontaktar Barbro Santillo Frizell med frågan om hon kan tänkas överta ansvaret för Samfundets resor.

Styrelsen diskuterade även behovet av en särskilt reseansvarig i styrelsen. Ordföranden tog på sig att undersöka frågan, och föra upp frågan som en punkt vid nästa styrelsemöte.

§ 10 Hemsidan och facebook

Styrelsen diskuterade Samfundets närvaro i sociala medier, och konstaterar att vi behöver bli mer aktiva på facebook med minst en uppdatering i veckan.

Styrelsen diskuterade även vikten av att Samfundets arkiv på hemsidan för protokoll och Gjallarhornet hålls uppdaterade.

§ 11 Gjallarhornet

Ordföranden kontaktar redaktör Anna Tornberg angående saknade nummer av Gjallarhornet på Samfundets hemsida.

Åsa Berggren kontaktar dem som erhållit stipendier via Samfundet och påminner dem att inkomma med sina redovisningar.

Per Nilsson gavs i uppdrag att skiva en redogörelse för Samfundets möte i Norrköping, och Ordföranden att skriva en redogörelse för senaste EAA och dess uppmärksammande av #metoo-upproppen inom arkeologin.

§ 12 Arkeologicalaféer

Samfundet diskuterade det förslag på informationsblad som förberetts av Åsa Berggren. Styrelsen ställde sig bakom den grafiska formgivningen, och föreslog att olika bilder skulle användas för att således få 3 eller 4 olika varianter av informationsbladet och därmed täcka in arkeologins olika verksamhetsfält.

Styrelsen beslutade även att ta bort anslagssumman från informationstexten och se hur utfallet blir på ansökningarna. Eventuella övriga synpunkter på texten skickas till Åsa Berggren.

§ 13 Pris för bästa rapport

Samfundet diskuterade införandet av ett pris för årets bästa rapport i form av ett diplom. Målsättningen med priset skulle vara att uppmärksamma grundforskningens betydelse för uppdragsarkeologin och forskningen, och utdelningen skulle kunna uppmärksammas genom en kort notis i CSA. Samfundet diskuterade vilka typer av rapporter som skulle kunna ingå, vilka som får nominera, om det ska vara en öppen nomineringsprocess, och vilka som ska sitta i juryn.

Styrelsen beslutar att skicka ut frågan till hela styrelsen, och samla in idéer och synpunkter till underlag för en diskussion vid nästa sammanträde.

§ 14 Övriga frågor

Nästa styrelsemöte äger rum i Stockholm den 14 december.

§ 15 Mötets avslutande

Ordförande förklarade mötet för avslutat.



Ingrid Berg
Ordförande



Fredrik Ekengren
Sekreterare



Sophie Bergerbrant
Justeringsperson